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Avaliku ruumi arendamine, 
kus me igapäevaselt liigume 
ning mis on meie kõigi 
pilkude all, on tavapäraselt 
omavalitsuse kulueelarves 
kõige väiksemamahuline. 
See on ka täiesti arusaadav, 
sest eelkõige peavad olema 
kaetud inimeste elulised 
vajadused.

Väikelinnas, kus on üle-
kaalus eramajad, linn on 
ümbritsetud metsadest, on 
paljudel võimalus aktiivselt 
puhata ning sõpradega 
kokku saada oma koduaias 
või astuda sammuke linna 
lähedale seene- ning marja-
metsa. Linnaruum on eel-
kõige ühenduslüli liikumis-
teel kodu-kool-töö-pood.

Mida aga ka Antsla 
inimesed vajavad, on korras 
kõnniteed, ohutu, turvaline 
liikumisvõimalus, piisav 
valgustus, sportimisvõi-
malused. Pargid ning hal-
jastus võiks olla rahustavaks 
tasakaaluks ja taustaks 
autode voole, kaupluste 
reklaamile, ruttamisele, an-

naks võimaluse lõõgastuda 
ja hinge tõmmata, pakkudes 
samas esteetilisi elamusi.

 Antsla on võrreldes 
paljude teiste linnadega 
natuke kehvas seisus, sest 
meil pole keskkonnakait-
selisi objekte, mida oleks 
võimalik uuendada kesk-
konnatoetuste abil. Nii 
peame me arendama linna-
ruumi järk-järgult oma 
vahenditega, tegeldes nii 
korrashoiu, uuendamise kui 
ka funktsioonide lisamisega.

Sellepärast on just väike-
linnas väga oluline läbi 
mõelda vajadused ja või-
malused, mida ja kuidas 
meie kõigi ühiselt kasuta-
tavas ruumis lisaks selle 
korrashoiule arendada.

Jaanuari keskpaiku lin-
naruumi ümarlaual kokku 
saanud inimesed arutlesid 
selle üle, missugused või-
malused on meil endil mõju-
tada või kiirendada Antsla 
linna läbivate riigimaan-
teede ning kõnniteede reno-
veerimise protsessi. Kuna 

hetkel on küll valmimas 
Maanteeameti poolt tellitud 
vastavasisuline projekt, ent 
ehitamise algus määrat-
lemata, siis lepiti ümarlaual 
kokku, et pärast projekti 
avalikku tutvustamist koos-
tatakse allkirjalehed edasta-
miseks Majandus- ja Kom-
munikatsiooniministeeriu-
mile, et juhtida tähelepanu 
Antslat läbivate riigimaan-
teede renoveerimise vajadu-
sele. Iga Antsla elanik, kes 
soovib meie linna läbivate 
teede ja kõnniteede korda-
saamist, saab lehele oma 
allkirja anda.

Ümarlaual arutleti ka 
Antsla l inna puhkeala 
projekteerimise teemadel. 
Ühtse kujundusprojektiga 
saaks lahenduse kultuuri-
maja ja gümnaasiumi ümb-
rus, pargialad Keeri tiigi 
ning vallamaja ja Tamme 
tänava vahel. Puhkealale 
võiksid sobituda nii multi-
funktsionaalne spordiväljak, 
mänguväljak igas vanuses 
inimestele, kultuuriürituste 
ala, gümnaasiumi õues-
õppeklassid, algklasside 
kehalise kasvatuse tundide 

läbiviimiseks mõeldud  ra-
jad Keeri tiigi ümbrusesse, 
lahenduse saaks teede, 
valgustuse, pinkide paik-
nemine ja haljastus.

Ümarlaual osalenud ini-
meste seisukoht oli, et ühtse 
projektiga oleks võimalik 
leida sobivaimad asukohad 
kõigile neile objektidele.

Kuna praeguse seisuga 
on suure maksumuse tõttu 
puhkeala terviklik projek-
teerimine edasi lükatud, on 
esialgu esitatud EASile 
rahas tus tao t lus  mul t i -
funktsionaalse palliplatsi 
rajamiseks Keeri tiigi parki. 
Praeguseks on valminud 
palliplatsile ehitusprojekt, 
millega saab tutvuda Antsla 
valla kodulehel.

Ümarlaua arutlusobjekt 
oli ka Antsla valla sümbolite 
leidmine. Esialgu näib, et 
juba teadatuntud valla 
vapilind haugas on kõige 
iseloomulikum sümbol, 
mida saaks kasutada ka 
näiteks juunis toimuvatel 
puupäevadel skulptuuride 
valmistamisel. Sümbolite ja 
valla tunnuslause leidmiseks 
korraldatakse konkurss.

Ümarlaual pakuti välja 
idee korraldada Antsla linna-
päevi. Kuna Antsla sai lin-
naõigused 1. mail 1938, 
oleks sobiv tähistada linna-
päevadega Antsla linna 80. 
juubelit aastal 2018.

Esimesel ümarlaual jagas 
oma kahekümne aasta koge-
musi linnaruumi kujun-
damisel Valga linnaaednik 
Anne Vaigre. Maakorraldaja 
Ester Hommik tutvustas 
planeerimise ning ehitamise 
tingimusi tiheasustusalal.

Järgmine linnaruumi 
ümarlaud on kavandatud 
aprillikuusse.

LIANA NEEVEAntsla valla haljastuse ümarlaud

Eesti Vabariik saab 97. aastaseks. 23. veebruaril Antsla Kultuuri- ja spordikeskuses 
algusega kell 19.00 täname riiki piduliku kontserdiga ning Antsla Vallavalitsus tänab 
omakorda neid kodanikke, kes on panustanud selleks, et meie kõik koos saaksime uhked 
ja rõõmsad olla. Uhked nende tegude ja oma kodukoha üle. 

Linnaruumi ümarlaud
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foto: JANEK JOAB 

Vabariigi sünnipäeva ja tänamise aeg

 „Antsla valla Aasta  
Tegu 2014” tunnustuse 
saamiseks on esitatud järg-
mised ettevõtmised: Suve-
etenduse „Meeletu” korral-
damine, Jõulukuuse tradit-
siooni säilitamine Antsla 
vallas, raamatu „100 aastat 
Lepistu koolimaja Võru-
maal” väljaandmine ja 
Antsla TV loomine.

On selge, et et tegusaid 
kodanikke on meil oluliselt 
rohkem ja seetõttu antakse 
esmakordselt välja järgmi-
sed tunnustused: Parim 
sportlane; Edukas ette-
võtja; Aasta pere, Silma-
paistev noor ja Kohaliku 
elu edendaja. Tulge oma-
dele kaasa elama, kontserti 
kuulama ja sünnipäevatorti 
sööma.

MERLE TOMBAK,
kultuuri- ja noorsootöö-
spetsialist

Nii öeldakse laulusalmis ja 
see kehtib väga hästi ka meie 
kõigi kohta. Ei ole meil 
Antsla vallas suuri mägesid, 
kuhu talialade harrastajaid 
massidena kutsuda, ei ole 
merd, kärestikke ega uhkeid 
liivarandu. Ometi on meil nii 
endile kui külalistele pak-
kuda palju rahu, veel puu-
tumata loodust, avastamis-
rõõmu. Meil on piisavalt 
arenguvõimalusi ja otsus-
tusvabadust, võimalus olla 
õnnelik.

Õnne valemit ei ole kirja 
pandud ja eks seetõttu peab-
ki igaüks ise oma õnne üles 
leidma ja ära tundma. Mis  
on õnn? Ärgata hommikul 
oma kodus, oma kallite ini-
meste läheduses, näha oma 
lapsi kasvamas ja juba elus 
oma kohta leidmas. Õnn on 
tunda, et on olemas oskus 
naerda ja nutta, olla armas-
tatud ja ise armastada. Õnn 
on teada, et sul on tervist ja 
omandatud oskuseid ning sa 
oled võimeline endast ka 
teistele midagi andma. Õnn 

on see, kui sul on töö, mida 
sulle meeldib teha ja sul on 
selleks võimalus. Õnn on 
see, kui su ümber on ini-
mesed, kellega rõõme jaga-
da ja kes sulle raskel hetkel 
tuge annavad. Kõige suurem 
õnn on see, kui sa oskad 
õnne enda ümber märgata ja 
sellest rõõmu tunda.

Inimene hävitab ennast 
väga palju ise, oma mõtete ja 
kinnisideedega. Me peame 
rohkem mõtlema positiiv-
selt, arendama endas õnne-
tunnet ja rahulolu. Ma  
arvan, et me peame lahti 
saama mõttest, et ainult see, 
mida mina mõtlen, arvan, 
tunnen ja usun, on õige. Me 
peame õppima kuulama ja 
usaldama teisi inimesi, 
arvestama nende soovide 
ning vajadustega. Me peame 
mõistma, et inimesed ongi 
erinevad ja mõtlevadki   
aeg-ajalt teistmoodi ning 
päris tõde on seal kusagil 
vahepeal, kui seda tõde   
üldse olemas on. Kogu maa-
ilm on pidevas muutuses ja 

ka meie peame seetõttu oma 
varasemaid arvamusi üle 
vaatama ning vajadusel 
korrigeerima.

Me elame suurepärases 
maailmas. Meil on väga 
palju võimalusi ennast teos-
tada, öelda välja oma arva-
musi, käia koolis, saada 
haridust. Kui palju on 
maailmas riike, kus see   
kõik on ainult unistus?       
Me ei mõtle iga päev, et on 
uhke olla eestlane, et on hea 
elada Lõuna-Eestis ja Antsla 
vallas. Nüüd, vahetult enne 
Eesti Vabariigi 97. sünni-
päeva, on selleks just õige 
aeg. Teada ja uskuda, et   
mina ise olen see, kes hoiab 
oma riiki, oma valda, oma 
kodu ja minu tugevus on 
minu sõbrad ja pere.

Päike näitab oma võimu 
ja vaikselt hakkavad tunda 
andma esimesed kevade-
märgid. Ma soovin kõigile 
rohkem usku iseendasse. 
Leidke oma õnnemärgid 
igapäevastest pisiasjadest, 
armastage ja kallistage oma 
lähedasi, hoolige oma kodu-
kohast.

MERIKE PRÄTZ,
Antsla vallavanem

Minu õnn on mu pere ja kodu
Mu kodu ei piira metsikud mäed ja laaned ei valva ta rahu.
Mu kodu on väike ja minuga koos, mu pere vaid siia ju mahub ...

Tunnuslause on positiivse sõnumiga ning lühike, lööv 
ja meeldejääv. Lause, mis iseloomustab just Antsla valda 
ning mida saab lihtsalt kasutada, esitleda ja levitada. 

Meene on Antsla valda tutvustav või iseloomustav ese, 
mida saame kasutada kingituseks. Meene võib olla 
praktilise kasutusotstarbega, kuid see ei ole kõige olulisem.

Konkursi paremaid premeeritakse. Auhinnafond 700 
eurot. Tunnuslause ja meene esitada Antsla Vallavalitsusele 
30. aprilliks 2015 a. Meene peab esitama valmis kujul.

Leides Antsla vallale sobiliku tunnuslause ja meene, 
saame väärtustada oma kodukohta ja luua sellele positiivset 
kuvandit.

 

Ideekonkursi täpsemad tingimused avaldame lähiajal 
valla kodulehel ja facebook 'is

Head kodanikud, asutused ja organisatsioonid. 

11. aprillil toimub juba kol-
mandat korda mess “Maale 
elama”, mille eesmärgiks on 
populariseerida maal elamist 
ning luua maakogukondade 
ning maale elama soovijate 
vahel kontakt. Sel aastal on 
luubi all ettevõtlike inimeste 
maale meelitamine ja messi     
alateemaks “Maale ette-
võtjaks”.

Messikorraldajate sõnul 
on statistiliselt praegu maale 
elama tulijaid rohkem kui 
maalt linna minejaid. Kõige 
kuumem teema messil on 
muidugi elamispinnad, aga 
ka äripinnad, koolide-laste-
aedade ning erinevate tee-
nuste olemasolu. 

Hea vallaelanik, kind-
lasti muretsed ka sina asjali-
ke ja ettevõtlike defitsiidi üle 
maapiirkonnas. 

Palume 
abi!

1. Kas sa tead mõnda 
elaniketa maja või krunti 
Antsla vallas, selle aadressi 
ja/või omanike kontakte?
2. On sulle silma jäänud 
mõni tühi äripind Antsla 
vallas?
3. Millistest teenustest tun-
ned Antsla vallas puudust?

Kui sul on vastuseid 
mõnele neist küsimustest, 
saada need hiljemalt 15. 
märtsiks meiliaadressil 
kalev@antsla.ee, postiga 
aadressile Antsla Valla-
valitsus, Kreutzwaldi 1, 
Antsla, ütle telefonitsi 50 
3930 või too vallamajja 
arenguspetsialisti kätte.

PS! Antsla Vallavalitsus ei 
jaga kontakte ega müü-
giinfot omanike loata!

Ette tänades 
ANTSLA VALLA 
VABATAHTLIK 
MESSIMEESKOND

Täpsustavad küsimused vald@antsla või 
Merle Tombak 5647 2632; Kalev Joab 503 9360

ANTSLA  VALLA  TUNNUSLAUSE  ja 
MEENE  LEIDMISEKS.!Antsla Vallavalitsus kuulutab välja IDEEKONKURSI 
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Osalemine volikogus

Vallavolikogu koosolekute 
ruum. Istun laua taga. Minu 
selja taga seinal ripub haugase 
pilt. Linnu tiivad on välja-
sirutatud ja kotkaküüned val-
mis turjast kinni haarama. 
Sellises situatsioonis peale 
minu on ka teised volikogu 
komisjonide esimehed ja 
loomulikult valla kõige täht-
sam mees – volikogu esimees. 
Haugase pilt sümboliseerib 
Antsla valla rahvast, kes kulli-
pilguga jälgib saalis toimuvat.

Minu vasakul käel, kes 
ühtlasi on paremaks käeks, 
istub kirikuõpetajast komis-
joniesimehe asetäitja Peeter 
Lemats. Meie vastas aga kuus 
silmapaari, kellel oma näge-
mus ja arusaam, kuidas valda 
edasi arendada. Kas neid võib 
usaldada? Selle otsuse teeb 
13. liikmeline volikogu, kes 
on saanud viimaseks sõnaks 
vallarahva mandaadi.

Komisjoni esimehena 
näen igat liiget oma rolli 
kandmas. Valla arengu-
spetsialist Kalev Joab on meil 
arengu- ja planeerimiskomis-
jonis nn sõnumitoojaks. Tema 
peab meile selgeks tegema, 
miks vallaametnikud ja nelja-
liikmeline vallavalitsus on 
heaks kiitnud just niisuguse 
eelnõu. Õnneks on Kalev  
Savi talust ja ise ka savist. Ta 
ei saa pahaseks, kui asume 
väljakäidud asja paremaks 
voolima. Eriti tragid on selle 
juures Evelyn Tõniste ja Kaili 
Preismann. Evelyn töötab 
Võrumaa arenguagentuuris 
kodanikeühenduste konsul-
tandina ning puutub igapäe-
vaselt kokku Võrumaa aren-
guküsimustega. Kuigi Kaili 
elab Kaika kandis metsade 
keskel ja seetõttu pole veel 
kaotanud eestlasele omast 
„sinisilmsust“, on tal suured 

teadmised ja kogemused aren-
gukavade kokkupanemisel. 
Marika Anton on rohkem 
leplikuma iseloomuga. 

Joonlauaga tõmmates ka-
sutab valla aastasest eelarvest 
ühe kolmandiku Antsla güm-
naasium, siis Talvo Kont on 
just see mees, kes vastutab 
oma nõusolekuga gümnaa-
siumile plaanitud õigete aren-
gusuundade eest. Mari Liis 
Leppoja on meie pesamuna. 
Tema istub kooliõpilasele 
omase korralikkusega, jälgib 
pingsalt toimuvat ja arvata-
vasti viib endaga kaasa nii 
mõndagi. Mari Liisilt tema 
arvamust küsides võib märga-
ta väikest kohmetust. See on 
andeksantav, sest tema pea-
mine roll ongi laiendada 
silmaringi ja viia info edasi 
noortevolikogusse.

Arengu- ja planeerimis-
komisjoni edukas töös näengi 
just seda kui suudame välja 
tuua tuua võimalikult palju 
eriarvamusi, need hammas-
rataste vahelt läbi lasta ning 
sõeluda välja parimad lahen-
dused. Seega on meie komis-
joni koosolekud sageli idee-
delt rikkad ja pikalevenivad. 
Ütleb ju vanasõnagi, et vaid-

lustes selgub tõde. Teiseks 
suuremaks eduks näen, kui 
suudame näha võimalikult 
kaugele ette tulevikku. Sageli 
kipume olema kammitsas, 
tegema kiirustatud otsuseid 
ning olema hädas tehtuga.

Kuigi volikogu on heaks 
kiitnud arengu- ja planeeri-
miskomisjoni koosseisu, pole 
ta tõenäoliselt endale selgeks 
teinud komisjoni seisukoh-
tade tähtsust. Aasta jooksul on 
mitmel korral lahku läinud 
ülalnimetatud komisjoni ja 
volikogu arusaamad valla 
arengust. Tõsi, volikogus 

kehtivad teised reeglid. Siin 
otsustatakse nii, kuidas vali-
miste eelselt lubatud sai, vaa-
tamata hinda, mis selle eest 
maksta tuleb ja kui suur on 
kasutegur. 

Eriarvamused viivad ai-
nult siis edasi, kui nendega 
tahetakse tegeleda. Siinkohal 
koputan volikogu liikmete 
südametunnistusele. Lõpe-
tage enda ette põrnitsemine    
ja otsustamisel ühe-kahe 
inimese järgi käe tõstmine. 
Otsustamisel tõstke rohkem 
pilk üles ja vaadake seinal 

haugase pilti. Alles siis lan-
getage otsus ning uskuge 
mind, vallamajast lahkudes 
käite ringi hoopis sirge-
seljalisemalt ning julgete 
vallakodanikele silma vaa-
data. Kõik otsused ei saa olla 
parteiliselt nii ühemeelsed. 
Unustage korrakski partei-
meelsus ning olge rahva-
meelsed! Just eriarvamused 
näitavad, et oleme õigel, 
demokraatlikult otsustamise 
teel.

KALLE NURK,
vallavolikogu liige

Osalemine arengukomisjoni töös

Osalemine sots.komisjoni töös

Eriarvamused viivad edasi

Millal saame parema lahenduse? Kui on valida 13, kolme või ühe variandi 
hulgast.Vallavolikogu koosseis enne esimest istungit. Pilt on tehtud november 2013.

Volikogus töötavad väga mo-
tiveeritud liikmed, arutelusid 
ja ettepanekuid on palju ning 
see annab aluse võtta vastu 
mõistlikke ja teostatavaid 
otsuseid. Loomulik on ka  
soov teha asju kiiremini ja 
rohkem. 

Volikogu on arvestanud ja 
kaalunud otsuseid vastu võttes 
valla erinevate piirkondade 
arengutega ja soovidega. 
2015. aastal jätkub Tsooru 
keskuse arendamine, kavas on 

alustada tänavavalgustuse 
väljaehitamisega ning jätkata 
pargi korrastamisega. Vana-
Antslas oodatakse uut oma-
nikku koolihoonetele ja mõisa 
maale. Müük on välja kuulu-
tatud alghinnaga 722 tuhat 
eurot. Mõisahoone omanik 
kogub jõudu hoone arenda-
miseks. Võimalusi on palju – 
loodame  edu.

Kobela on järgmised paar 
aastat vanade vee- ja kanali-
satsioonitorude väljavaheta-

mise ootel. Riigi eelarvest on 
rahad eraldatud ning volikogu 
omaosalusega arvestanud.

Antslas jätkub tänavate 
remont ning olulisem arutelu 
on seotud perearstikeskusele 
uue asukoha leidmisega. Ni-
melt on Euroopa liit nõus and-
ma toetust perearstikeskustele 
uute ruumide väljaehitami-
seks, vajalik on kolme pere-
arsti olemasolu ja valla poolt 
korralikult ettevalmistatud  
taotlus koos tasuvusanalüü-
siga. Töö selle nimel käib ja 
selle teemalisi  arutelusid on 
palju veel ees. 

Lisaks eelnevale on arutu-
sel veel palju teemasid, mis 
puudutavad igapäevaelu 
korraldusi. Hoidke siis pilku 
peal Antsla valla kodulehel ja 
facebookis. Samas, olge 
nõudlikud rahva poolt valitud 
volikogu liikmete suhtes. 
Küsige nendelt infot ning 
andke nõu!

KURMET MÜÜRSEPP,
vallavolikogu esimees

foto: KALEV JOAB

Volikogu on heas tööhoos
Komisjoni 2014. aasta töö-
plaan nägi ette igaks kvar-
taliks ühe teema, milleks olid 
sotsiaaltööd puudutavate 
Antsla valla õigusaktide üle-
vaatamine, sotsiaalkorterite 
inventuur, avahoolduse laien-
damine, terviseprofiil ja 
lastekaitse. Komisjon pidas 8 
koosolekut. 

"Sotsiaaltoetuste tingi-
mused ja kord" eelnõu arutelul 
tegi komisjon rida ettepane-
kuid, mis osaliselt leidsid ka 
volikogu poolehoiu. 

Sotsiaalkorterite inven-
tuur viidi läbi veebruaris, 
mille järel tegi komisjon 
vallavalitsusele järgmised 
ettepanekud:
- korrastada andmebaas 
(sotsiaalkorterid, munitsi-
paalkorterid) ja korrastada 
lepingud;
- kes reaalselt korterit ei vaja 
või ei kasuta, nendega leping 
lõpetada;
- nõuda üürnikelt lepingu 
täitmist ja vara heaperemehe-
likku hoidmist;
- ehitus- ja keskkonnaspet-
sialistil hinnata sotsiaalelu-
ruumide olukord ja valla-
valitsusel koostada tegevus-
plaan (kas korter renoveerida 
või elanikud ümberasustada);
- kaaluda võimalust inimeste 
ümberpaigutamiseks sotsiaal-
eluruumidest (kus on kütte-
kolded ja elektrijuhtmestik 
halvas olukorras) munitsi-
paaleluruumidesse;
- osade juhtude puhul lasta 
inimesel sotsiaalpinnal elada 
ilma elektrita, kui kõik kohus-
tused on täitmata - üür maks-
mata, elektri eest maksmata.
- välja selgitada, kui palju 
sotsiaalkortereid üldse vaja 
on.
 Veebruaris oli kohtumine 
Võru Maavalitsuse tervi-
seedenduse peaspetsialisti 
Mare Udrasega, kes andis 

ülevaate maakonnas toimu-
vast terviseedendusest. Ter-
viseedendus seisneb haiguste 
ennetamises ja valdkondi, 
millega tegeletakse, on palju 
(tervislik liikumine, toitu-
mine, vaimne tervis, sõltu-
vusainete-, alkoholi tarvita-
mine jne). Omavalitsuse 
prioriteedid on küll teed, kool, 
ehitus jm, aga kui meil ei ole 
tervet ja tarka inimest, siis ei 
ole kellelegi infrastruktuuri 
ehitada. Seoses liikumis-
aastaga soovitati mitmeid 
liikumisega seotud üritusi läbi 
viia. Antsla valla tervise-
nõukogu pole tööle hakanud. 
Tervisealane info on kätte-
saadavad leheküljel www. 
terviseinfo.ee.

Avahooldusest. 2012. 
aastal kehtestati „Kodu-
teenuste osutamise kord 
Antsla vallas“, kus on toodud 
teenuste loetelu. Vallavalit-
suse poolt on kinnitatud ka 
teenuste hinnad - tunnitasu      
3 eurot, transporditeenuse 
kilomeeteri hind 0,50 eurot. 
Kahel hooldajal on kokku 
hooldada 17 inimest. Komis-
joni liikmed leidsid, et ava-
hoolduse teenuse osutamine 
toimib. Probleem võib tekki-
da, kui vajadus avahoolduse 
järele suureneb ja kaks tööta-
jat ei jõua enam teenust 
osutada. Komisjon otsustas 
korraldada klientide rahulolu 
küsitluse. 

Sügisel toimus komisjoni 
koosolek Antsla Tervise-
keskuses, kuhu oli kutsutud ka 
Urvaste valla sotsiaalkomis-
jon. MTÜ Antsla Tervise-
keskus on loodud kahe valla - 
Antsla ja Urvaste poolt. 
Töötajaid on 13 ja hooldata-
vaid 35, kuid kohti oleks 
juurde vaja. I korrusel on 
ruumid perearstidele ja kiir-
abile. Lamaja kohamaks on 
518 eurot kuus ja tavaline 

kohamaks 500 eurot kuus. 
Tervisekeskus osutab veel 
erihoolekandeteenust. Urvas-
te ja Antsla valla sotsiaal-
komisjoni liikmed olid arva-
musel, et tegutseda tuleb selle 
nimel, et tervisekeskus saaks 
juurdeehituse ja säiliks 
arstiabi.

Novembris toimus kohtu-
mine perearstidega. Komis-
jonil oli ette valmistatud palju 
küsimusi, millele meie kolm 
perearsti Marget Moppel, 
Krista Reva ja Helgi Luik 
vastasid. Kolme perearsti 
nimistusse kuulub 4656 ini-
mest, nendest on umbes 500 
inimest kindlustamata. Ela-
nike arv on vähenenud väga 
palju, sest 15 aastat tagasi oli 
nimistus 6000 inimest. Kind-
lustamata isiku visiiditasu on 
15 eurot, kuid esmaabi on 
tasuta ja edaspidise ravi 
peavad kindlustamata isikud 
ise kinni maksma. Koduvisiite 
tehakse kutsete alusel. Kodu-
visiit on kuni 18aastasele 
tasuta, täiskasvanud isikutele 
5 eurot. Koduvisiite on väga 
väheks jäänud. Erialaarstid 
Antslasse tulla ei taha, sest 
klientuur on väike. Leiti, et 
vaja on psühhoterapeuti,  
kuna juba koolilapsed vaja-
vad abi. Nõuded eesti riigis   
on õpilastele väga kõrged ja 
kõik lapsed ei jõua endast 
maksimumi anda ning kõikide 
tase ei ole ühesugune. Samuti 
ei tule endaga toime paljud 
täiskasvanud, majanduslik 
surve on väga tugev.

Noorte tervis on 10 aasta 
taguse ajaga halvenenud. 
Lastel on söömishäired ja 
esineb varakult alkoholi ja 
suitsetamise probleemi. Pere-
konnad pole piisavalt tuge-
vad. Leiti, et tervist edenda-
vaid üritusi toimub piisavalt. 
Pigem on mureks, kuidas 
kaasata järjest rohkem inimesi 
üritustest osa võtma. Ruumide 
osas leidsid perearstid, et need 
on väikesed, kuid ära on 
tehtud kõik vajalikud prot-
seduurid. Toimus arutelu, et 
Antsla ja Urvaste vallad 
võiksid koos panustada ühise 
perearstikeskuse loomisse.

ÜLLAR SALUMETS,
sotsiaal-  ja  tervishoiu-
komisjoni esimees

Vallavolikogu sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni tööst

Antsla vallas on Riigikogu 
liikmete valimiseks moo-
dustatud kaks valimis-
jaoskonda.

Valimisjaoskond nr 1 
Antsla Kultuuri- ja Spordi-
keskuses, Kooli tee 19 
Antsla linn. Jaoskonda 
kuuluvad Antsla linn, Kraavi 
küla, Lusti küla, Vana-
Antsla alevik, Kollino küla, 
Oe küla, Säre küla, Rimmi 
küla, Soome küla, Kobela 
alevik, Antsu küla, Madise 
küla, Anne küla, Taberlaane 
küla,  Haabsaare küla,  
Mähkli küla, Ähijärve küla 
ja Kaika küla.
Valimisjaoskond nr 2 
Tsooru Rahvamajas, Tsooru 
küla Antsla vald. 
Jaoskonda kuuluvad Tsooru 
küla, Jõepera küla, Lits-
metsa küla, Savilöövi küla, 
Viirapalu küla, Luhametsa 
küla, Roosiku küla, Piisi 
küla ja Kikkaoja küla.

Väljaspool oma elu-
kohajärgset valimisjaos-
konda saab hääletada eel-
h ä ä l e t a m i s e  p ä e v a d e l  
valimisjaoskonnas nr 1.

Rahvas t iku reg i s t r i s  
Antsla valla täpsusega 
registreeritud valijad saavad 
hääletada valimisjaoskonnas 
nr 1.

Alates 19. veebruarist 
kella 9.00-st kuni 25. 
veebruari kella 18.00-ni saab 
ööpäevaringselt hääletada 
elektrooniliselt veebilehel 
www.valimised.ee .

Eelhääletamine toimub 
kõigis valimisjaoskondades 
23. kuni 25.veebruar, kell 
12.00 - 20.00. Toimub ka 
hääletamine väljaspool 
elukohajärgset valimis-
jaoskonda.

Hääletamine valija asu-
kohas (väljaspool elukoha-
järgset valimisjaoskonda), 
kinnipidamiskohas, haiglas 
ja ööpäevases hoolekande-
asutuses korraldatakse aja-
vahemikus kella 9.00-st kuni 
20.00-ni.

Valimispäeval 01. märt-
sil toimub hääletamine kell 
9.00 - 20.00. Valimispäeval 
toimub ka kodus hääle-
tamine.

Kui valija tervisesei-
sundi või mõne muu mõjuva 
põhjuse tõttu ei saa hääle-

tada hääletusruumis, võib ta 
taotleda hääletamist kodus. 
Kodus hääletada saab vaid 
juhul, kui selleks on eelne-
valt esitatud taotlus kirja-
likult või telefoni teel. 
Kirjalikke taotlusi võtab 
vastu vallavalitsus.

Eelhääletamise päevadel 
ja valimispäeval võtavad 
taotlusi vastu ka jaoskonna-
komisjonid. Taotlust saab 
esitada hiljemalt 1. märtsil 
kella 14.00-ni.

Valija võib esitada kodus 
hääletamise taotluse ka 
telefoni teel elukohajärgsele 
jaoskonnakomisjonile, kuid 
seda ainult valimispäeval 
kella 9.00-st kuni 14.00-ni.

Valimisjaoskonda min-
nes võtke kindlasti kaasa 
kehtiv isikut tõendav 
dokument. 

Riigikogu valimistega 
seotud informatsioon on 
leitav Vabariigi Valimis-
k o m i s j o n i  v e e b i l e h e l  
www.vvk.ee .  Val imis-
jaoskonna telefoninumbri 
leiate oma valijakaardilt.

TIINA VARES,
vallasekretär

Informatsioon valijale
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Millistel kaalutlustel sõlmi-
site koostöölepingu? 
IRL ja valimisliit Me Elame 
Siin (MES) sõlmisid peale 
2013 sügisel toimunud koha-
likke valimisi koostööleppe, 
mis nägi ette, millised tege-
vused järgneva nelja aasta 
jooksul ellu viiakse, MES 
esindaja kuulumine valla-
valitsuse koosseisu ning voli-
kogu juures olevate komisjo-
nide juhtimise.
Miks algatasite lepingu 
lõpetamise? 
Kahjuks jäi kogenematusest 
koostööleppesse kirjutamata 
KUIDAS plaanitud tegevusi 
ellu viiakse. 

Möödunud aasta lõpul 
volikogu tegevust analüüsides 
pidime tõdema, et viis, kuidas 

tegevusi ellu viiakse ei ole 
kooskõlas meie jaoks oluliste 
põhimõtetega: valla juhtimise 
tulemuslikkus, rahade kasu-
tamise heaperemehelikkus 
ning elanike kaasamine otsus-
tusprotsessidesse. Plaanitud 
tegevused saavad küll tehtud, 
aga kuna nende tagamaad ei 
ole alati mõistetavad ja huvi-
gruppidega läbi räägitud, siis 
kannatab otsuste ja nende 
põhjal ellu viidud tegevuste 
kvaliteet. Seetõttu otsusta-
sime lepingu lõpetada.

Mida te selle otsuste 
kvaliteedi all silmas peate? 
Otsuseid, mis puudutavad 
paljusid inimesi ja erinevaid 
huvigruppe ongi tihtipeale 
raske vastu võtta. See, et tuleb 
ette vigu ja arusaamatusi on 

sageli paratamatu. Volikogu 
töös osaledes oleme tõsta-
tanud probleeme eelkõige 
selleks, et paremini mõista, 
kes ja kus on teinud vea, 
kuidas seda viga saaks paran-
dada ja teha tulevikus eel-
seisvate olukordade tarbeks 
järeldused, mis võimaldaksid 
vigade kordumist ära hoida. 
Kuigi IRLi üheks vali-
mislubaduseks oli valla ava-
tud juhtimine ei järgnenud 
vaata-mata meie korduvatele 
vajakajämistele tähelepanu 
juhtimisele soovitavaid aren-
guid.
Millega täpsemalt te siis 
rahul ei ole?
Probleeme oli ajajooksul 
mitmeid, viimaseks märgiks, 
et on aeg leping lõpetada, oli 
jõusaali teema. Hoolimata 
vallavanemale tehtud kahest 
järelepärimisest ja meedias 
kirjutatust-räägitust, jääb 
meile ikkagi segaseks, kes ja 
miks valis mitme pakkumise 
hulgast välja just selle pak-
kumise, kes ja miks otsustas 
kogu üle 10 000 eurose sum-
ma ettemaksuna ära tasuda, 
miks ei ole siiamaani asjaga 
politsei poole pöördutud 
(13.02 seisuga ei ole meile 
teada antud, et seda oleks 
tehtud). Tänase seisuga võiks 
ju öelda, et lõpp hea, kõik hea, 
sest jõusaali seadmeid on 
võimalik koolimajas kasu-
tada. Kuid raha, mis leiti 

Kas IRL ja valimisliit Me Elame Siin on lõplikult tülis?

Antsla vald on juba aastaid 
eraldanud toetusi Antsla vallas 
tegutsevatele ühendustele ja 
eraisikutele, kes pakuvad valla 
elanikele tegevust kultuuri, 
spordi, hariduse, keskkonna-
kaitse ning muude mitte-
tulunduslike ürituste läbiviimi-
seks. Jooksval eelarve-aastal on 
eraldatav summa kokku 14 000 
eurot. Lehe koostamise hetkeks 
oli sellest jagatud 5685 eurot.

Ilma toetusteta oleks allpool 
nimetatud sündmused tagasi-
hoidlikumad või lausa olematud 
ning seeläbi meie elukeskkond 
vähemhuvitav. Kes siis on need 
ühendused ja milliseid olulisi 
tegevusi nad ellu viivad, et 
Antsla vald nende toetamist 
oluliseks peab.
1. Antsla Tehnikaspordiklubi, 
jäärajavõistluse „Kobela Jää 
2015“ korraldamiseks 430 
eurot. 

Huvi ürituse vastu, nagu ka 
rallil osalejate arv, on viimastel 
kordadel olnud suur. Eraldatud 
toetusega ei kata kaugeltki kõiki 
kulusid, mis korraldamisega 
kaasnevad. Lisandub mitmete 
inimeste tunde kestev vaba-
tahtlik töö ja isikliku tehnika 
kulutamine radade ettevalmis-
tamisel jne. 
2. Hauka Veloklubi tervise-
spordi ürituste korraldamiseks 
Antsla vallas 2015. aastal 700 
eurot. Veloklubi korraldab aasta 
jooksul kümneid rahvaspordi 

üritusi, millest osavõtt on roh-
kearvuline. Tegemist on tänu-
väärse ettevõtmisega inimeste 
tervise eest hoolitsemisel. Võib 
öelda et „põletatakse“ mitme 
tonni jagu kahjulikke keha-
rasvu. 
3. MTÜ Vahtra Talu Tegemised 
aeroobikatreeningute aasta-
päevaürituse läbiviimiseks 155 
eurot. Kaia Pruuli on Antsla 
vallas tegelenud 15 aastat 
aeroobika ja võimlemistreenin-
gute korraldamisega. Antud 
toetus eraldati aastapäeva tähis-
tamise raames korraldatud 
huvitava ja tervist väärtustava 
loengu korraldamiseks Antslas.
4. Antsla EKB kogudus Antsla 
laste- ja noorte talvelaagri 
korraldamiseks 500 eurot ja 
suvelaagri korraldamiseks 500 
eurot. Nimetatud laagrites 
saavad oma vaba aega kasuli-
kumalt kui nutiseadmete küljes 
rippudes veeta paljud Antsla 
lapsed. Laagrite korraldamisele 
aitavad kaasa kümned vabataht-
likud ning mitmed toetajad ja 
sponsorid. 
5. MTÜ Sügismeloodia tege-
vustoetuseks 2015. aastal 1000 
eurot. Toetusega saavad valla 
eakamad korraldada aasta 
jooksul mitmeid üritusi, ja 
osaleda piirkonna tantsupidu-
del. Sügismeloodia liikmed 
panustavad oma materiaalseid 
ja ajalisi ressursse selleks, et ka 
teistele eakatele vallaelanikele 

huvitegevust osutada. 
6. Tantsuselts Pärliine aasta-
ringseks tegevustoetuseks 
2015. aastal 1000 eurot.
7. Urvaste Villike suvelavastuse 
„Palju õnne argipäevaks“ 
korraldamiskuludeks 700 eurot. 
Kes ei mäleta möödunud, siis 
möödunud suvel etendus Vil-
like talus Urvastes, J. Tätte 
„Meeletu“. Eelseisval suvel 
saab sama trupi poolt teatri-
elamusi nautida juba Vana-
Antslas. 
8. EELK Urvaste Püha Urba-
nuse Kogudus, jalgpalli Rahva-
liiga välimängude transpordi-
kulu 200 eurot. Kümned valla ja 
piirkonna noored esindavad 
nendel võistlustel Antsla valda. 
9. MTÜ Tsooru Koidukiired, 
Tsooru Rammumees korralda-
miseks 200 eurot. 
10. Kalle Nurk, Tsooru kandi 
külalehe toimetamiseks 100 
eurot. Tsooru kandi külaleht on 
kindlasti üks pikemat aega 
ilmunud külaleht Eestis, mis 
tänaseks on jõudnud 104. 
numbrini. 
11. Siim Aarmaa „Võrgupeo“ 
korraldamiseks Antsla Güm-
naasiumis 200 eurot. 

Jõudu ja jaksu kõigile 
aktiivsetele kodanikele ja ühen-
dustele, kes võtavad ette ja 
teevad elu ja olemise Antsla 
vallas huvitavamaks meie kõigi 
jaoks! 

KALEV JOAB,
arenguspetsialist

2013. aasta kevadest on Antsla 
vallas ja Võru linnas käimas 
projekt „Kogukonnavõrgus-
tikud noorte riskikäitumise 
vähendamiseks“. Projektitege-
vustesse on olnud kaasatud 
erinevate oluliste valdkondade 
esindajad mõlemast omavalit-
susest - omavalitsuste juht-
grupp, KOVide noortega tege-
levad spetsialistid ja organisat-
sioonid, lasteaiad ja koolid. 
Koostöö alguses toimusid eel-
kohtumised, et kohalikest vaja-
dustest õigesti aru saada ning 
2014. aasta kevadest on algasid 
pikemaaegsemad tegevused- 
omavalitsuste ja koolide nõus-
tamised, haridusjuhtide ja las-
tega tegelevate spetsialistide 
koolitused, ülekoolilised info-
päevad mitmes Võru linna koo-
lis ja Antsla gümnaasiumis. 
Infopäevade mõte oli, et asutuse 
iga töötaja teadvustaks, et ta on 

 

noorte riskikäitumise enneta-
misel ja sellega tegelemisel 
oluline. Antsla gümnaasiumis 
on klassijuhatajatele käimas 
koolitussupervisioon „Jagatud 
rõõm, jagatud mure“, et koostöö 
laste ja lapsevanematega veel 
paremini õnnestuks.

M i s  o n  H O O L I VA  
KOGUKONNA mudeli mõte? 
Lühidalt ja ülevaatlikult on ta:
Ennetav - keskendub problee-
mide ennetavale märkamisele 
kogukonnas ja varastele sekku-
mistegevustele. Esiplaanil on 
tegevused, mis toovad kaasa 
positiivse arengu enne, kui 
lapsed ja noored on haaratud 
probleemkäitumisse.
Koostöine ja kaasav - kaasab 
kõiki kogukonna osapooli ühes 
suunas tegutsema, et toetada 
laste ja noorte tervet arengut 
ning õpetab rakendama kaasa-
mis- ja koostöövorme.

Konkreetse kogukonna põhi-
ne - nii Antsla vallas kui Võru 
linnas toetutakse kogukonnas 
juba toimivatele tegevustele ja 
eestvedajatele ning arendatakse 
ühiselt välja KOVi vajadustele 
põhinev pikaaegne tegevus-
kava.

Eesmärgiks on luua oma-
valitsuses selline keskkond ja 
koostöövõrgustikud, mis toeta-
vad iga lapse ja noore arengut 
ning eneseteostuse võimalusi ja 
annavad kaasa väärtusi õnne-
likuks eluks ning ühiskonnas 
panustamiseks.

Projekti rahastab Eesti-
Šveitsi koostööprogrammi 
Vabaühenduste Fond ja Koda-
nikuühiskonna Sihtkapital.

Head koostööjätku soovides
projekti teostaja - SA Oma-
näolise Kooli Arenduskeskuse 
meeskond

Hooliv kogukond

On olukordi, kus ühest inimesest oleneb, 
kas teise inimese elu õnnestub või mitte.

K.E. Logstrup

S e i t s m e t e i s t k ü m n e n d a l  
veebruarikuu päeval kahe-
tuhande kolmeteistkümnen-
dal aastal tegin teoks pikalt 
küpsenud idee, mille mõisa-
vaimud mulle ilma peal 
tuulutades juba ammu välja 
olid pakkunud. Tegin omale 
Facebooki lehe – teate küll, 
see koht, kus kõik noored oma 
helendavate ekraanidega istu-
vad päevast päeva. Minu 
mure nii iseenda kui ka Vana-
Antsla küla saatuse pärast oli 
paisunud lihtsalt niivõrd suu-
reks, et oli aeg proovida 
midagi täiesti ebatavalist. 
Olin algul skeptiline, kuid see 
samm osutus väga õigeks.

Minu leht oli algusest 
peale suur hitt. Inimesed 
lisasid end fänniks ja hak-
kasid üksteisega mälestusi ja 
fotosid jagama. Arutleti ka 
minu kehva käekäigu üle. 
Fännide hulgas on palju neid, 
kes on lõpetanud Vana-
Antslas kooli, siin õpetajana 
töötanud või siinmail üles 
kasvanud ja ka neid, kes 
huvituvad ajaloost ja mõisa-
arhitektuurist ja maaelust. Nii 
tore oli oma sõpradega 
tutvuda, nendega mõtteid 
vahetada ning neid mustadel 
hetkedel lohutada, sest tege-
likult mäletan hullemaidki 
aegu – oleks te näinud, mi-
suke näru ma pärast Liivi sõda 
olin!

Vana-Antsla mõisa kaks aastat 
Facebookis

Õige peatselt koorus 
fännide hulgast ka aktiivsem 
grupp inimesi, kes minu 
saatuse luubi alla võtsid. Kahe 
aasta jooksul on toimunud 
kahed koristustalgud, üks 
konverents, üks kontsert, näh-
tud nii kodu- kui välismaiseid 
külalisi. Ja lõpuks, pärast 
pikka ootamist, leidsin oma-
nikud. Omanikud, keda ma 
ilma Facebooki leheta poleks 
tõenäoliselt leidnud… Väli-
selt seisan praegu küll vai-
kuses edasi, aga tegelikult 
käib minuga seoses kibe töö 
projektide, taotluste, lubade, 
analüüside ja muu taolisega. 

Facebooki lehele lisan-
dub igal nädalal aina uusi 
poolehoidjaid ja melu pole 
vaibunud. Võin öelda, et vä-
ga hästi on ära tasunud vanas 
eas ajaga kaasas käimine – 
soovitan teistelegi!

VANA-ANTSLA MÕIS
(Umbes 600 aastat vana, aga 
k e s  s e e  e n a m  t ä p s e l t  
mäletab…)

K Ü S K  v a b a ü h e n d u s t e  
arenguhüppe projekti toel ja 
MTÜ Vana-Antsla Noored 
huvigrupi kaasabil hakkab 
Vana-Antsla arengukava 
valmis saama. Kokku kirju-
tatu on pisike samm kogu-
konna heaolu parendamisel, 
mille teostamiseks pole kah-
juks kõigis tegevustes prae-
gusel hetkel veel kindlaid 
võimalusi. Naljakas on mõel-
da, et ruume on palju, aga 
samas pole kah, kuna olemas-
olevaid ruume ei saa kasutada. 

Meil on hea meel, et Vana-

Antsla areng läheb korda 
paljudele, ka Antsla Valla-
valitsuse esindajad on osale-
nud aruteludel. Arengukava 
dokumendist võib leida mit-
meid tänaseid valupunkte, 
millele oleme püüdnud lahen-
dusi leida. Arengukava kinni-
tamise järel saame veelgi 
aktiivsemalt tegutsema haka-
ta. Arengukavaga püstitatud 
kõige suurem eesmärk on 
ühtne kogukond, kes hoolib 
oma kodukohast ning kui just 
otseselt ei pane erinevates 
tegevus käsi külge, siis vähe-

Vana-Antsla areng

Teeme ise elu huvitavaks

malt tunnustab ja toetab 
algatusi, annab oma heaks-
kiidu. Nii loodame, et saame 
ühel hetkel külategevuse 
edendamiseks oma ruumi ja 
ka mõisa areng annab küla 
arengule ainult tuult tiiba-
desse ja toob uut hingamist. 

Kõiki neid mõtteid jaga-
me Vana-Antslas koostöös 
mõisa esindajaga 15. märt-
sil, kuhu ootame kogukonna 
liikmeid, et arengus oma sõna 
kaasa öelda. Arengukava 
koostamise protsessis on 
aktiivselt osalenud kohalik 
initsiatiivgrupp, mida aitas     
läbi viia koolitaja Mai Timmi.
ELIN LIHTEN

„15 aastat aeroobika-
treeninguid Antslas” 
tähistamine 
Ettekande teemal: 
"Kuidas kaalu vähendada" 
ehk "Normaalne söömine 
ülekaalu vältimiseks ja 
vähendamiseks“ 
esitab Võru haigla 
toitumisspetsialist 
Veevi Hõrakfoto: KAIA PRUULI

Antsla vallas on 1.01.2015 
seisuga ca 3400 elanikku. 
Valla avatud juhtimiseks ei   
ole kindlasti võimalik kaasata 
igaühte eraldi ja küsida       
igas küsimuses kõikide arva-
musi.

Iga valla inimene saab 
valimistel hääletada ja sellega 
valitakse vallavolikogu. See-
ga on volikogu „rahva hääl“. 
Iga volikogu liige võtab juba 
kandideerides endale kohus-
tuse, et ta viib ennast kurssi 
erinevate seaduste ja mää-  
rustega, mis võimaldavad tal 
vastu võtta õigeid otsuseid. 
Sellel valimisperioodil tut-
vustab volikogus eelnõusid 
iga valdkonna spetsialist, 
varem tegi seda vallavalit- 
suse esindaja. See võimaldab 

volikogu liikmetel saada 
võimalikult täpne ülevaade 
küsimuses, mida peab otsus-
tama.

Volikogu moodustab ko-
misjonid, et kaasata veel 
rohkem erinevate valdkon-
dade ja huvigruppide esin-
dajaid. Lisaks saab komisjoni 
esimees kutsuda koosolekule 
vajalikke spetsialiste.

Antsla valla juhtimises on 
loodud kõik võimalused, et 
olla avatud. Meil on suure-
arvulised komisjonid, kaasa-
takse erinevaid huvigruppe, 
toimuvad mitmekülgsed arut-
elud. Kindlasti ei tohi aga 
unustada, et mingil hetkel 
peab arutelule järgnema ka 
tegevus. 2014. aasta möödus 
väga palju asju arutades, nüüd 

on aeg tegutsema hakata.
Jõusaali seadmete hanki-

mise protsess ei läinud meil 
tõesti nii nagu algselt kavan-
datud. Samas arvan, et ka igas 
pereelus ei lähe kõik tehingud 
nii nagu planeeritud. Antsla 
vallal on tarnija vastu nõue ca 
6300 eurot ja oleme viimased 
kuud teinud koostööd polit-
seiga.

Kogu valla aastaeelarvest 
on selle tehinguga raha „liigne 
kulutamine“ olnud 0,2%.

Eeldan, et revisjonikomis-
jon jõuab eelarve täitmise 
hindamisel arvamusele, et 
2014. aasta majandustege-
vuses on vallavalitsus käitu-
nud heaperemehelikult, sest 
kulud on tehtud vastavalt 
vajadustele.

MERIKE PRÄTZ,
Antsla vallavanem

Kuidas toimub valla juhtimine?

selleks, et osta teiselt pakku-
jalt puudu jäänud seadmed, 
oleks saanud kasutada millegi 
muu vajaliku jaoks. See ei ole 
heaperemehelik lähenemine.
Mida ootate edasiselt?
Meie valimisliidus on ini-
mesed kokku tulnud ees-
märgil, et valla elu läheks 
paremaks ja ilma koostööta 
pole see võimalik, seega meie 
oleme sisulisest dialoogist ja 
koostööst ka edaspidi huvi-
tatud. Väga oluline on, et me 
kõik, kes me siin vallas elame, 
sikutaksime vankrit ühes 
suunas, muidu me ei jõua 
kuhugi või kui, siis ainult 
sohu. Me lihtsalt saime aru, et 
nüüdseks lõpetatud koos-
tööleppel pole sellisel kujul 
mõtet. Ja kui me edaspidi 
sõlmime koostööleppeid, siis 
peaksid need olema hoopis 
teistsugused lepped. Põhi-
tähelepanu oleks nendes sel-
lel, kuidas me asju teeme ja 
seal kõrval ehk ei olegi 
niiväga oluline, mida ja mis 
järjekorras me teeme. 

Valimisliit Me Elame Siin 
arvamusi ja seisukohti vahen-
dasid KAILI PREISMANN ja 
KADRI KÕIV 

Täies mahus saab valimisliit 
Me Elame Siin  artikliga 
tutvuda lehel: 
https://www.facebook.com/
meelamesiin

559

Antsla kooli võimlas on jõusaal täies kasutuses. Trenni 
tegemas Kevin, Kaspar, Kristjan, Kert, Tambet

foto:  K.MÜÜRSEPP
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KUHU MINNA, MIDA TEHA
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85
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75
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70
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85
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80
VIRVE MAAT 

75
EHA KUZMINA 
MATI PAJULA 

70
JAAN LOKK 
VIIVI-AILI 

KOIDUSAAR 
HELE KÜTT 
LIIVI METS 

MATI RUVEN 
EVI MÄNDIK 

KAIRA-LINDA VIIBERG 
ENE KIVI 

Tegemist on Ardi Liivese 2-vaatuselise näitemänguga, mille tegevus toimub 
suhete sasipuntras esteetilisel ja humoorikal tasandil. Kolme põlvkonna 
suhted ja traditsioonid kipuvad purunema kõige nooremate pereliikmete 
teisiti mõtlemisega...

Kellel tekkis asja vastu pisemgi huvi, võiks broneerida märtsikuu õhtu 
vabaks, et esietendusele tulla. Kindlasti ei jää näidend ainult üheks korraks 
lavale, plaan on etendusega Võrumaal ja väljaspool seda ringi sõita – oleme 
oma näitetrupiga vallutanud osaliselt ka Valga- ja Põlvamaa, selle aasta 
sihiks on ka Tartu- ja Viljandimaa. Tsooru külateater on tuntust kogunud just 
oma trupi suuruse ja kaasakiskuvate külajantidega, kuid see etendus on 
natukene teisest vaatevinklist – eks näis, kuidas rahvas selle vastu võtab. 

Näitetrupi sihiks on oma väljasõitudega koguda raha suvel toimuvaks 
välipeoks, et traditsiooni jätkata südasuvise simmaniga. Plaanitav üritus 
toimub 24. juulil, kontoriesisel platsil, kus astub üles ansambel 
PARVEPOISID. 

Loodame, et meie selle aasta plaanid ja unistused saavad teoks ja me 
suudame rahvale pakkuda meelelahutust. 

VEEBRUAR
21.02 Linda Rahvamajas 
tantsuõhtu „Palju õnne Eesti“ 
ans APELSIN
21.02 Antsla staadionil 
Talispordipäev 
22.02 Tsooru Rahvamajas 
Tsooru mälumängur V voor
22.02 Jäärajavõistlus „Kobela 
jää” 
23.02 Antsla Gümnaasiumis 
Eesti Vabariigi  97. 
aastapäeva tähistamine
23.02 Antsla KSK 
Iseseisvuspäeva kontsert 
24.02 Pärsimäel Hauka Kolmik 
1. etapp, suusatamine
24.02 Antsla Vallav. Vabariigi 
aastapäevale pühendatud  
Kaitseliidu Antsla 
Üksikompanii pidulik rivistus, 
pärgade asetamine
27.02 Antsla KSK Muusikal 
„Robin Hood”
27.02 Muusikal „Saabastega 
kass” etendused
MÄRTS
06.03 Antsla Terviserajal 
Suusad lumme 4. etapp 
Suusatuur
06.03 Antsla KSK Eesti 
Kontsert - Jaanus Nõgisto, 
Tõnu Timm
07.03 Pärsimäel Suusad 
lumme 4. etapp Suusatuur
07.03 Tsooru Rahvamajas 
naistepäevapidu ans SVIPS  
08.03 Antsla Terviserajal 
Suusad lumme 4. etapp 
Suusatuur
11.03 Antsla KSK Vana-Baskini 
Teater „Kaitseingel minu õlal“ 
kell 19.00
12.03 Antsla KSK 
Emakeelepäeva tähistamine
14.-15.03 Antsla 
Gümnaasiumis Võrgupidu
14.03 Karula rahvuspargis 
Looduskasutuse seminar
14.03 Linda Rahvamajas ans 
Hellad Velled
15.03 Antsla Terviserajal 
Suusad lumme 5. etapp
21.03 Tsooru Rahvamajas 
Tsooru näiteringi esietendus 
28.03 Antsla KSK Noorteklubi – 
Playback koos Mõniste 
noortega
29.03 Tsooru Rahvamajas 
Tsooru Mälumängur  finaal
APRILL
01.04 Antsla KSK Noorteklubi – 
naljapäev Anekdoodivõistlus
10.04 Antsla KSK Noorteklubi – 
Wii turniir
14.-20.04 Antsla KSK 
Noorteklubi – Tervisenädal

TSOORU KÜLATEATER

ESIETENDUS!ESIETENDUS!
Tsooru Rahvamajas 21. märtsil kell 19.00 

Õhtut jätkab ans MAMA Pääse 4 €

Valmistame kodulähedasest toorainest suu-
pisteid. Eestvedajad Mariina ja Anti.

KÖÖGIPÄEV  & JUTUÕHTU
Urvaste seltsimajas 22. veebruaril kell 14

Kell 17 ootame kõiki huvilisi kohtumisele meie piir-
konna Riigikogu saadikukandidaatidega. Osalevad 
Ivari Padar, Kurmet Müürsepp, Liina Kersna, Alar 
Nääme, Kalvi Kõva, Igor Taro ja Priit Sibul.

Kell 18 võtab pillid välja Urvaste kapell.
Võta kaasa 2 eurot suupistete jaoks ja veedame koos sisuka 
Eesti Vabariigi sünnipäeva eelse õhtu!

Noorteklubi hakkab koos 
õpilasesindusega valima  kuu 
noort. See tähendab, et iga kuu 
25ndaks kuupäevaks peavad 
olema esitatud kandidaatide 
nimed. Kandidaate võivad 
esitada kõik valla inimesed. 
Nominentide esitamiseks peab 
sellest teada andma minule, 
Kadri Liblikule e-maili teel 
(noorteklubi@antsla.ee) või 
helistades numbrile 5322 9404 
(minu tel.nr) või lihtsalt noorte-
kasse tulles ja mulle sellest 
noorest rääkides. Samuti saab 
nimesid esitada õpilasesindu-
sele. Lõppvaliku, kes saab  
käesoleva kuu noore tiitli teeb 
Egne-Riin Retsnik, õpilas-
esinduse president ja Kadri 
Liblik, noorsootöötaja. Kutsun 
Teid üles olema aktiivsed vali-
jad, andke noortele võimalus 
end väärtuslikuna tunda! Võib 
juhtuda, et ühe tubli noore 
asemel anname tiitli kahele 
noorele. 

Noorega, kes valituks osu-
tub, viiakse läbi intervjuu, see 
intervjuu avaldatakse loodeta-
vasti nii valla- kui koolilehes ning 
väike postrike läheb ka noorte-
klubi seinale.

Märgake tublisid aktiivseid 
ja silmapaistvaid noori meie 
ümber. Mõelge juurde lühi-
kirjeldus, miks just see noor 
nomineerida. Praeguseks on 
päris kena hulk nimesid juba 
kogunenud! 

Kutsun üles inimesi aktiiv-
selt noorteklubi ja muudest valla 
üritustest osa võtma. Koos on 
ikka toredam lumememme 
ehitada ja võistlustest osa võtta. 
Ärge jääge koju, vaid võtke 
sõber kaasa ja minge! Isegi kui 
endal osalemissoovi ei ole, siis 
publikut on ka tarvis – on kelle 
ees võistlejad eputada saavad! 
Hoiame kokku!

KADRI LIBLIK, 
noorsootöötaja

Noorteklubi tegemised

Kutsun üles teretama tei-
neteist isegi kui me teist 
inimest ei tunne – me ju ole-
me nii väike kogukond.

Viisakus on elementaarne 
osa meie igapäevaelust ning 
teatud viisakusnormide järgi-
mine on elu osa. Kahju on 
tõdeda, et meie väikses kogu-
konnas, üksteist kohates me 
teineteist ei tervita. Kui ise 
tervitad, siis vastu ei tervitata. 
Tekib küsimus kas viisakus on 
vanamoodne? Mis on üle-
üldse viiskakus? See on ühis-
kondlike käitumisnormide 
kogum. Viisakusreeglid on 
kirjutamata seadused, mida 
tuleks järgida, sest nii on 
kombeks. Neid õpetatakse 
meile kodus, lasteaias, koolis. 
Viisakas on teretada, austada 
vanemaid inimesi, hoida 
puhtust, käituda vastavalt 
olukorrale jms.

Sõnad „tere“, „head 
aega“,“ tänan“ ja „palun“ 
on nagu võlusõnad.

Üleskutse! Ole oma viisakusega 
teistele eeskujuks.

Noortevolikogu ja õpilasesindus 
tegutsevad ühiste eesmärkide nimel

Olen siin Antsla vallas pool 
aastat toimetanud ja väga hea 
meel on tõdeda, et siinkandis 
on tublid ja ettevõtlikud noo-
red. Õpilasfirmad, lauljad ja 
tantsijad, andekad sportlased 
jne. Lisaks tegutseb aktiivselt 
Antsla valla noortevolikogu ja 
gümnaasiumis õpilasesindus.

12. veebruaril kutsus Ants-
la Gümnaasiumi õpilas-
esinduse president Egne-Riin 
Retsnik kokku noortevoli-
kogu ja õpilasesinduse liik-
med, et sõbrapäeva tähistada, 
ühistest eesmärkidest ja tege-
vustest rääkida. Egne-Riin ja 
Kadri olid katnud laua puu-
viljade, kommide ja muu hea 
kraamiga.

Kohal olid ka vallavanem 
Merike Prätz, gümnaasiumi 
huvijuht Liivia Rebane ning 
noorsootöötajad. Vallavanem 
peab oluliseks et noored jul-
geksid oma arvamuste ja 
ideedega välja tulla, kuid 
rõhutas ka seda, et hea eeskuju 
ja positiivne suhtumine on 
igapäevaelus olulised märk-
sõnad.

Mis siis on õpilasesinduse 
ja noortevolikogu lähitule-
viku ühised eesmärgid? Koos 
läheme kevadisel koolivahe-

ajal õppereisile Haapsallu. 
Tee peale jäävad Tõrva, 
Karksi-Nuia ja Abja- Paluoja 
noortekeskused. Tahame näha 
ja kuulda, kuidas toimivad 
teistes piirkondades noorte-
volikogud ja noortevaheline 
koostöö. Loodame häid mõt-
teid ja ideid koju kaasa tuua.

Ühiselt planeeritakse 
ööjooksu ja katusekontserti 
korraldada. Oluliseks peetak-
se head info liikumist ja 
koostöö tegemist. Kindlasti 
tuleb nii noortevolikogu kui 
õpilasesinduse tegevust näh-
tavamaks muuta. Rääkisime 
ka uuest algatusest, milleks on 
kuu noore valimine. Seda 
tegevust veavad eest Egne-
Riin Retsnik ning Antsla 
Kultuuri- ja spordikeskuse 
noorsootöötaja Kadri Liblik.

Igaüks tõi kaasa ühe 
kingituse, kuid tingimusega, 
et seda ei tohi osta. Õhtu 
lõpuks sai igaüks punase 
südame, millele kõik hea 
omaduse või märksõna süda-
me omanikule kirjutama. 
Usun, et kõigil oli õhtul hea 
tunne, kui südamed sai „läbi 
loetud”.

Aitäh Egne-Riin selle 
toreda ja vajaliku algatuse 

Teretamine on tegevus, 
millega igaüks puutub kokku 
iga päev. Teretamine on 
viisakusreegel, mille tähendus 
on teretajale oluline. Tereta-
mise kaudu annab inimene 
märku soovist kuuluda tereta-
vate hulka. Lisaks on teretaja 
tavaliselt teretavate suhtes 
sõbralikult meelestatud. 

Väga paljudes Eesti ja ka 
lääneriikide külades öeldakse 
kõikidele vastutulevatele, ol-
gu nad võõrad või omad, tere.

Võtan selle jutu kokku 
ühe väikese üleskutsega. 
Olge viisakamad. Te ei kujuta 
ette, kuidas teile naeratama 
hakatakse, kui veidikenegi 
kasutate ilusaid žeste. Päev 
võib muutuda palju paremaks 
tänu mõnele heale sõnale 
mida te olete öelnud. Uskuge 
mind, naeratus,” tere” ja 
“head aega” võib teid elus 
päris kaugele aidata. 

JANIKA TÕNTSEL

eest, sest oma-
vaheline suht-
lemine ja koos 
tegutsemine 
on väga olu-
line.

MERLE 
TOMBAK,
kultuuri- ja 
noorsootöö-
spetsialist

foto: KADRI LIBLIK

Kevadisel koolivaheajal, 18.-
19.märtsil teeme Vana-Antslas, 
Martini puukojas omanäolisi 
linnumaju. 
Vajalik eelregistreerimine: 
Elin Lihten  5620 4050

Kutsuge meid külla!
TSOORU KÜLATEATER
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